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Protokół z XXXIV sesji Rady Gminy Pawłowice – projekt 

z dnia 25 stycznia 2022 r. 

XXXIV sesja Rady Gminy Pawłowice odbyła się w formie stacjonarnej w sali narad Urzędu 

Gminy Pawłowice, obrady rozpoczęto o godz. 15.00. Obrady prowadził Przewodniczący 

Rady Gminy Pawłowice Damian Herman. 

 

PRZEWODNICZĄCY RADY GMINY DAMIAN HERMAN 

Ad. 1 

Szanowni Państwo. Dzień dobry wszystkim. Otwieram XXXIV sesję Rady Gminy Pawłowice. 

Informuję, że sesja jest transmitowana online oraz nagrywana. Administratorem danych 

osobowych utrwalanych na nagraniach jest Wójt Gminy Pawłowice. Dane osobowe 

przetwarzane są w celu transmisji i utrwalania za pomocą urządzeń rejestrujących obraz  

i dźwięk sesji na podstawie artykułu 20 ust. 1b ustawy o samorządzie gminnym oraz 

artykułu 18 ustęp 3 ustawy o dostępie do informacji publicznej. Więcej informacji na temat 

zasad przetwarzania danych osobowych można znaleźć na stronie BIP gminy Pawłowice. 

Witam wszystkich radnych, którzy uczestniczą w sesji. Witam Pana wójta i zastępcę wójta, 

kierowników referatów jednostek organizacyjnych, sołtysów, radnych powiatowych, 

Komendanta Komisariatu Policji. Witam mieszkańców, którzy obserwują obrady poprzez 

transmisję. Radnych proszę o potwierdzenie obecności na tabletach. Stwierdzam,  

że w obradach uczestniczy piętnastu radnych. 

Lista obecności stanowi zał. nr 1 do protokołu. 

  

Ad. 2 

Przedstawiam porządek sesji.  

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Zatwierdzenie protokołu z XXXIII sesji z dnia 14 grudnia 2021 r. 

4. Przedstawienie wykazu pism, jakie wpłynęły do Rady Gminy w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Informacja o działalności Urzędu Gminy i jednostek organizacyjnych w okresie 

międzysesyjnym. 

6. Informacja o pracach komisji Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIII/337/2021 Rady Gminy 

Pawłowice w sprawie uchwalenia budżetu gminy Pawłowice na 2022 rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Pawłowice na lata 2022-2028. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania środków finansowych dla Policji. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków 

Ochotniczych Straży Pożarnych. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w postaci dotacji celowej 

dla Miasta Bielska-Białej na dofinansowanie działalności Ośrodka Przeciwdziałania 

Problemom Alkoholowym w Bielsku-Białej. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pszczyńskiemu  

(letnie utrzymanie dróg powiatowych na terenie gminy Pawłowice w zakresie koszenia 

poboczy). 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przejęcia zadania z zakresu właściwości Powiatu 

Pszczyńskiego (letnie utrzymanie dróg powiatowych na terenie gminy Pawłowice  

w zakresie koszenia poboczy). 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVI/164/2020 Rady Gminy Pawłowice 

z dnia 8 maja 2020 r. w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług 

w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 
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i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet oraz zwrotu kosztów podróży 

służbowych radnych i sołtysów Gminy Pawłowice. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów najmu  

i dzierżawy zawartych na czas oznaczony do 3 lat. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie opiekuna Młodzieżowej Rady Gminy Pawłowice. 

18. Informacje Wójta i Przewodniczącego Rady. 

19. Wolne głosy i wnioski. 

20. Zakończenie obrad.  

Czy ktoś ma uwagi, bądź poprawki do porządku obrad. Poproszę, Panie Wójcie. 

WÓJT GMINY PAWŁOWICE FRANCISZEK DZIENDZIEL 

Panie Przewodniczący, szanowni radni proponuję, aby w pierwszej kolejności przegłosować 

wieloletnią prognozę finansową czyli punkt 8, aby wyprzedził projekt budżetu na 2022 rok. 

Czyli 8 w miejsce 7, 7 w miejsce 8 proszę o taką zmianę tradycyjnie. Zawsze uchwalana 

była jako pierwsza wieloletnia prognoza finansowa a później budżet na dany rok. Dziękuję.  

PRZEWODNICZĄCY RADY GMINY DAMIAN HERMAN 

Dziękuję bardzo. Poproszę w takim razie o przygotowanie głosowania. Czy ktoś chciałby 

zabrać głos w tej kwestii. W takim razie poproszę o przygotowanie głosowania. Dobrze 

poproszę Panie Krzysztofie. 

PRZEWODNICZĄCY KOMISJI REWIZYJNEJ KRZYSZTOF WORYNA 

Ja mam pytanie właśnie odnośnie tej zmiany, bo zazwyczaj na sesji było tak że najpierw 

faktycznie robiliśmy budżet a dopiero później WPF, a teraz ta zmiana. 

WÓJT GMINY PAWŁOWICE FRANCISZEK DZIENDZIEL 

Zawsze dostosowujemy się do zaleceń RIO, tj. uchwalana jest w pierwszej kolejności 

wieloletnia prognoza, następnie budżet danego roku. Dlatego na tej samej sesji, ale jako 

pierwsza uchwała o wieloletniej prognozie finansowej. 

PRZEWODNICZĄCY KOMISJI REWIZYJNEJ KRZYSZTOF WORYNA 

Dziękuję. 

PRZEWODNICZĄCY RADY GMINY DAMIAN HERMAN 

Czy jeszcze ktoś? W takim razie poproszę o głosowanie.  

Głosowano w sprawie: zmiany kolejności punktów 7 z 8 

Wyniki imienne: 

ZA (15) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Janusz 

Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, Andrzej Szaweł, Karolina 

Szymaniec-Mlicka, Kamil Wawrzyczek, Krzysztof Woryna, Tomasz Żuchowski 

 

W związku z tym zamieniamy punkt 7 z punktem 8.  

Ad.3 

Przyjęcie protokołu z XXXIII sesji z 14 grudnia 2021 roku. Projekt protokołu radni mieli 

udostępniony na tabletach, jest udostępniony w BIP-ie, nie wpłynęły żadne poprawki.  

W związku z czym protokół uważam za przyjęty.  

Ad.4 

Poproszę wiceprzewodniczącego Rady Pana Grzegorza Cyrulika o odczytanie wykazów pism 

jakie wpłynęły do Rady w okresie międzysesyjnym. 
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WICEPRZEWODNICZĄCY RADY GMINY GRZEGORZ CYRULIK 

Wykaz pism jakie wpłynęły do Rady Gminy w okresie międzysesyjnym to jest od 14 grudnia 

2021 do dnia 25 stycznia 2022.  

1. Informacja o odbiorze przepompowni w Pawłowicach przy ulicy Zjednoczenia,  

2. Zarządzenie Wójta w sprawie wyboru długości okresu wyliczenia relacji określonych  

w artykule 243 ustęp 1 ustawy o finansach publicznych,  

3. Wniosek Klubu Radnych "Samorządni dla Gminy" o ponowną dyskusję nad projektem 

uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych 

radnych i sołtysów gminy Pawłowice ,  

4. Informacja o działalności Śląskiego Związku Gmin i Powiatów,  

5. Petycja oraz uzupełnienie petycji dotyczącej kwestii szkodliwości masek i rozporządzenia 

o konieczności zakrywania ust i nosa,  

6. Zaproszenie na nabożeństwo dziękczynne w Warszowicach,  

7. Życzenia świąteczno-noworoczne,  

8. Uchwała Rady Gminy Godów w sprawie podjęcia apelu dotyczącego zapewnienia 

jednostkom samorządu terytorialnego udziału w dochodach publicznych odpowiednio do 

przypadających im zadań,  

9. Wniosek Niepublicznego Przedszkola Iskierka o zmianę uchwały Rady Gminy w zakresie 

terminów rozliczania dotacji,  

10. Pismo nauczycieli Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Pawłowicach dotyczących 

poprawy jakości pracy w Zespole Szkolno-Przedszkolnym,  

11. Odpowiedź Wójta dotycząca skargi na dyrektora Zespołu Szkolno-Przedszkolnego  

w Pawłowicach,  

12. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli w roku 2021,  

13. Pismo Młodzieżowej Rady Gminy o wyznaczenie opiekuna Młodzieżowej Rady Gminy, 

14. zaproszenie na XXXVI sesję Rady Powiatu Pszczyńskiego w dniu 26 styczeń 2022 roku 

15. Zaproszenie na uroczyste otwarcie pracowni zawodowej instalacji i maszyn 

elektrycznych stworzonej ze środków Unii Europejskiej oraz Gminy Pawłowice i w dniu 

8 lutego 2022 roku. 

Dziękuję. To były wszystkie pisma. 

PRZEWODNICZĄCY RADY GMINY DAMIAN HERMAN 

Dziękuję bardzo.  

Ad.5 

Poproszę Pana Wójta, Panią zastępcę o informacje z działalności między sesyjnej. 

ZASTĘPCA WÓJTA JOANNA ŚMIEJA 

Szanowni Państwo. Sprawozdanie międzysesyjne Wójta Gminy Pawłowice za okres od 14 

grudnia ubiegłego roku do 25 stycznia, czyli do dnia dzisiejszego. W związku z rozwijającą 

się pandemią i rozporządzeniem o ograniczeniu pracy w jednostkach samorządu 

terytorialnego, Urząd Gminy jaki i jednostki organizacyjne obsługują klientów oraz 

zapewniają realizację wszystkich ustawowo określonych zadań. Wstępne sprawozdanie  

z wykonania budżetu zostało przygotowane na dzień 31 grudnia 2021 roku i to 

sprawozdanie kształtuje się następująco. Dochody wykonano w wysokości 136 000 000 zł 

to jest w granicach 106, 6% planu, natomiast wydatki wykonano w wysokości 125 000 000 

zł, to jest 88,4 % planu. Zadłużenie budżetu gminy na dzień dzisiejszy wynosi 3 676 000 

zł. W referacie podatków trwają prace związane z wymiarem podatku od osób fizycznych, 
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w zakresie inwestycji dróg gminnych: ulica Górka w Pawłowicach: 15 grudnia zakończono 

przebudowę tej drogi, zostało zawarte porozumienie, ugoda z Jastrzębską Spółką Węglową 

na zabezpieczenie przed szkodami górniczymi tej drogi na kwotę 236 000 zł. Zapłocie - 

etap pierwszy, od ulicy Górka do mostu: 21 stycznia ogłoszono przetarg na budowę tego 

etapu drogi, aktualnie czekamy na potwierdzenie o dofinansowaniu z funduszu dróg 

lokalnych. Dofinansowanie będzie w wysokości do 50% wartości zadania. 22 grudnia 

zakończono również budowę odcinka chodnika przy ulicy Osińskiej w Warszowicach. Na 

drogach innych zarządców na terenie gminy realizowane były prace: Przebudowa ulicy 

Wodzisławskiej w Pawłowicach- 30 grudnia nastąpił odbiór prac drogowych na tej drodze 

powiatowej oraz Przebudowa mostu i budowa ronda w Krzyżowicach - trwają tam prace 

związane z budową tegoż ronda. W temacie całorocznego utrzymania dróg aktualnie trwają 

prace odśnieżania dróg i chodników, ogłoszono również przetarg na cząstkowy remont dróg 

gminnych i trwają prace związane z przestawieniem fotoradaru w ciągu drogi krajowej DK 

81. Trwa montaż oświetlenia w rejonie przejść dla pieszych i przystanków autobusowych 

na drodze krajowej 81 w sołectwach Pawłowice i Warszowice oraz w trakcie jest realizacja 

II etapu poprawy efektywności energetycznej w gminie. W ramach całości pierwszego  

i drugiego etapu zostanie wymienionych 2064 lampy. Aktualnie prace są prowadzone  

w sołectwach Warszowice Krzyżowice, Pielgrzymowice i Jarząbkowice. Trwa również już 

demontaż iluminacji świątecznych. W ramach inwestycji kubaturowych: zakończono 

budowę PSZOK-u i od 1 stycznia punkt selektywnej zbiórki odpadów komunalnych jest 

otwarty codziennie od poniedziałku do soboty. Trwają pracę budowlane w Krzyżowicach 

sali gimnastycznej wraz z rozbudową Zespołu Szkolno-Przedszkolnego, trwają również 

pracę w sołectwie Pawłowice Osiedle związane z termomodernizacją oraz przebudową 

budynku ośrodka zdrowia. Budowa placu wodnego na Osiedlu: aktualnie trwa 

postępowanie przetargowe, jest na etapie sprawdzania. W temacie budowy sceny  

z zadaszeniem i widownią przy Szkole Podstawowej w Pielgrzymowicach: aktualnie trwają 

przygotowania. Trwa przygotowanie dokumentów do ogłoszenia przetargu. Zakup wraz  

z zabudową urządzeń zabawowych do Centrum Rekreacji przy boisku sportowym  

w Golasowicach- tutaj również przygotowano dokumenty do ogłoszenia postępowania 

przetargowego. Lada dzień zostanie ono ogłoszone. Rozbudowa Przedszkola Publicznego  

w Pielgrzymowicach: aktualnie trwa weryfikacja dokumentacji, a w najbliższym czasie 

zostanie złożony wniosek o pozwolenia na budowę. Modernizacja energetyczna budynków 

użyteczności publicznej: tutaj mowa o wymianie kotłowni w Szkole Podstawowej  

w Pielgrzymowicach. Zostanie ogłoszony ponowny przetarg na modernizację tejże 

kotłowni. W temacie zagospodarowania terenu w Pawłowicach przy ulicy Biskupa 

Pawłowskiego wykonano koncepcję zagospodarowania tegoż terenu. Modernizacja 

pomieszczeń kuchennych w Zespole Szkolno-Przedszkolnym w Pawłowicach: 

przygotowywana jest dokumentacja do postępowania przetargowego. Strażnica, Dom 

Ludowy w Krzyżowicach: odbyło się spotkanie z Kopalnią Węgla Kamiennego Pniówek,  

na którym uzgodniono ostateczny zakres budowy. Oczekujemy na akceptację stanowiska 

przez Jastrzębską Spółkę Węglową w temacie inwestycji wodociągowo-kanalizacyjnych. W 

sołectwie Pawłowice trwają prace przy budowie sieci wodociągowej w rejonie ulicy 

Zjednoczenia i potrwają do 29 kwietnia bieżącego roku, ale za to już udało się zakończyć 

budowę przepompowni ścieków sanitarnych przy Mleczarni w Pawłowicach. W Gminnym 

Zespole Komunalnym w okresie międzysesyjnym wykonano szereg prac remontowo - 

malarskich na naszych budynkach komunalnych oraz realizowano szereg pracy cyklicznych 

na terenie gminy. Gminy Zespół Komunalny prowadzi również sprzedaż drewna opałowego. 

W Referacie Gospodarki Przestrzennej, Geodezji i Mienia trwa procedura sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części sołectwa Warszowice etap 

drugi. Aktualnie po rozpatrzeniu uwag złożonych do projektu planu i uwzględnieniu części 
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z nich wprowadzone zostały poprawki do tego planu, które spowodowały konieczność 

ponownych uzgodnień z Regionalnym Dyrektorem Ochrony Środowiska oraz Wojewódzkim 

Powiatowym Inspektorem Sanitarnym oraz Generalną Dyrekcję Dróg Krajowych  

i Autostrad. Na dzień dzisiejszy oczekujemy na stanowiska tychże instytucji. W Referacie 

Ochrony Środowiska złożony został wniosek do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach o udzielenie pożyczki na realizację 

dofinansowania do wymiany 200 kotłów, źródeł ciepła na terenie gminy. W ramach projektu 

unieszkodliwianie wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy zawierane są umowy  

z wnioskodawcami, którzy złożyli wnioski w ubiegłym roku. Takich wniosków było 26.  

W oświacie: sporządzono sprawozdanie z wykonania średnich wynagrodzeń nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez gminę.  

A w związku z panującą pandemią klasy zgłaszane przez Sanepid przechodziły i przechodzą 

na zdalne nauczanie. Z dyrektorami szkół Pan Wójt odbył naradę w celu omówienia 

bieżących spraw i problemów w szkołach się pojawiających. Dla organizacji pozarządowych 

przyznane zostały dotacje na realizację zadań publicznych na rok bieżący na kwotę łączną 

671 000 zł. W ramach profilaktyki zdrowotnej dla osób chętnych zorganizowano dodatkowe 

punkty szczepień. Ponadto od 19 stycznia funkcjonuje w gminie punkt wymazowy przy 

budynku Spółdzielni Mieszkaniowej w Sołectwie Pawłowice Osiedle. Ośrodek Pomocy 

Społecznej na bieżąco świadczy pomoc, zarówno w ramach funduszu alimentacyjnego, 

świadczeń rodzinnych jak i spraw pomocy społecznej. Dzieci w świetlicy "Różowe okulary" 

oraz wszystkie grupy działające przy Ośrodku Pomocy Społecznej uczestniczyły w okresie 

międzysesyjnym w przygotowanych zajęciach. Osoby bezdomne przebywające na terenie 

otrzymują wsparcie w postaci gorącego posiłku, odzieży używanej oraz schronienia. 

Ośrodek Pomocy Społecznej realizuje również nowe zadanie dotyczące dodatku 

osłonowego. Gminny Ośrodek Sportu podsumował rok 2021 pod względem korzystania  

z obiektów sportowych i statystycznie ten rok był lepszy od 2020, niemniej był również 

gorszy od okresu sprzed pandemii. Podobnie w Gminnej Bibliotece Publicznej po 

podsumowaniu roku 2021 odnotowano wzrost czytelników oraz wypożyczeń. Nie mniej był 

to również rok gorszy od roku 2019, czyli sprzed pandemii. Filia biblioteki w Krzyżowicach 

zawiesiła działalność w związku z remontem budynku szkoły. Zbiory oraz sprzęt zostały 

przewiezione do Publicznego Przedszkola nr 1 w Pawłowicach. Gminny Ośrodek Kultury 

również organizował szereg wydarzeń, koncertów. Aktualnie trwają zorganizowane dla 

grup zajęcia. W Referacie Promocji trwa przygotowanie wniosku do drugiego naboru 

Polskiego Ładu oraz do programu dla gmin popegeerowskich. Uczczono w ubiegłym 

tygodniu jak i w tym tygodniu w poniedziałek 77 rocznicę marszu śmierci składając kwiaty 

przy pomniku ofiar. 18 stycznia odbyło się posiedzenie kapituły konkursu Firma  

z tradycjami, podczas którego wyłoniono tegorocznego zwycięzcę. Dziękuję bardzo. 

PRZEWODNICZĄCY RADY GMINY DAMIAN HERMAN 

Dziękuję. Poproszę również o sprawozdanie Pana Zastępcę Komendanta Sebastiana Dzidę. 

 

ZASTĘPCA KOMENDANTA KOMISARIATU POLICJI W PAWŁOWICACH SEBASTIAN DZIDA 

Dzień dobry Państwu. Chciałbym Państwu przedstawić analizę stanu zagrożenia, stanu 

bezpieczeństwa na terenie gminy Pawłowice za okres od 15 Grudnia 2021 roku do 24 

stycznia 2022 roku. Jeżeli chodzi o przestępstwa kryminalne, mieliśmy spadek jeżeli chodzi 

o samą przestępczość. Mieliśmy tylko 5 takich zdarzeń, a mianowicie 29 grudnia  

w Pawłowicach przy ulicy Zjednoczenia doszło do zniszczenia drzwi zajezdni autobusowej. 

3 Stycznia 2022 roku w Golasowicach, przy ulicy Kraszewskiego doszło do kradzieży 
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samochodu marki Audi. 16 stycznia, przy ulicy Dąbkowej na Pniówku doszło do zniszczenia 

wiaty przystankowej. 14 stycznia przy ulicy Górniczej w Pawłowicach doszło do zniszczenia 

samochodu a mianowicie zarysowania powłoki lakierniczej tego pojazdu. No i ostatnie 

zdarzenie to 17 styczeń 2022 roku, Pawłowice ulica Polna, tam doszło do włamania do 

komórki piwnicznej, gdzie dokonano kradzieży sprzętu sportowego z elementów 

wyposażenia mieszkania. Tak jeżeli chodzi o wykroczenia dotyczące tych kategorii. 

Mieliśmy 14 tego typu zdarzeń. 6 było to kradzieży paliwa na stacjach benzynowych,  

6 kradzieży sklepowych i dwie kradzieże tablic rejestracyjnych samochodów. Jeżeli chodzi 

o zdarzenia drogowe na terenie gminy Pawłowice mieliśmy 29 zdarzeń. Wszystkie te 

zdarzenia były to kolizje drogowe. Na szczęście nie odnotowaliśmy wypadków śmiertelnych 

więc możemy stwierdzić, że osoby w miarę w miarę bezpiecznie poruszały się na terenie 

naszych ulic. Jeżeli chodzi o interwencje policyjne ogólnie policjanci przeprowadzili w tym 

okresie 802 interwencje i na to składają się interwencję zlecone przez społeczeństwo, przez 

jakieś instytucje a także interwencje są podejmowane tylko i wyłącznie przez samych 

policjantów. W wyniku tych interwencji ujawniono sprawców wykroczeń i za popełnione 

wykroczenia, policjanci nałożyli 169 mandatów karnych, w 100 przypadkach osoby zostały 

pouczone, i w 23 przypadkach złożono wnioski o ukaranie do sądu. W analizowanym 

okresie zatrzymaliśmy 12 osób, z czego dwie osoby były to nietrzeźwi kierujący, 8 osób 

było poszukiwanych i dwie osoby zostały zatrzymane za popełnienie przestępstwa 

kryminalne. Dziękuję, to wszystko. 

Sprawozdania + informacja Komisariatu Policji – zał. nr 2 do protokołu. 

PRZEWODNICZĄCY RADY GMINY DAMIAN HERMAN 

Dziękuję Panu Komendantowi, a my przechodzimy w takim razie do punktu szóstego. 

Ad.6 

Poproszę Przewodniczących Komisji o informację, Panią Karolina Szymaniec 

Przewodniczącą Komisji Gospodarki i Mienia Komunalnego. 

PRZEWODNICZĄCA KOMISJI GOSPODARKI I MIENIA KOMUNALNEGO KAROLINA 

SZYMANIEC-MLICKA 

Dziękuje. W okresie międzysesyjnym Komisja Gospodarki i Mienia Komunalnego odbyła 

jedno posiedzenie w dniu 18 stycznia. W części wspólnej wraz z Komisją Działalności 

Społecznej omówiliśmy już tradycyjnie projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy 

na 2022 rok i powiązany z tym projekt uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie 

finansowej na lata 2022 - 2028. Radnym zostały przedstawione koncepcje 

zagospodarowania terenu przy ulicy Biskupa Pawłowskiego. Przedstawiono także projekt 

rozbudowy placu zabaw przy Przedszkolu w Pielgrzymowicach a także pomysł skateparku 

w Warszowicach. W dalszej części opiniowano projekty uchwał, uchwały w sprawie 

przekazania środków finansowych dla policji, projekt uchwały w sprawie ustalenia 

wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków Ochotniczych Straży Pożarnych, 

opiniowano także projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Pszczyńskiemu z przeznaczeniem na letnie utrzymanie dróg powiatowych, które znajdują 

się na terenie Gminy Pawłowice w zakresie koszenia poboczy, omawialiśmy także temat 

odbioru i zagospodarowania odpadów od mieszkańców gminy. Opiniowaliśmy projekt 

uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbioru 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów. 

Podjęliśmy także temat zmiany w uchwale dotyczącej dotacji do inwestycji polegającej na 

budowie przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie gminy Pawłowice. W części 
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wspólnej zajmowaliśmy się także inicjatywą uchwałodawczą klubu radnych w sprawie 

ustalenia wysokości diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych radnych i sołtysów 

Gminy Pawłowice. W części właściwej dla Komisji Gospodarki i Mienia Komunalnego 

opiniowaliśmy projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów 

najmu i dzierżawy zawartych na czas oznaczony do lat trzech, a także rozmawialiśmy na 

temat komunikacji lokalnej, tu głównie pod kątem zgłaszanych w ciągu roku problemów w 

zakresie funkcjonowania komunikacji. Temat ten będzie w dalszym ciągu omawiany na 

marcowej komisji. Dziękuję ślicznie. 

PRZEWODNICZĄCY RADY GMINY DAMIAN HERMAN 

Dziękuję bardzo. Przewodniczącego Komisji Działalności Społecznej Pana Zbigniewa Duszę 

proszę. 

PRZEWODNICZĄCY KOMISJI DZIAŁALNOŚCI SPOŁECZNEJ ZBIGNIEW DUSZA 

Komisja Działalności Społecznej spotkała się samodzielnie 18 stycznia. Na Komisji 

Społecznej zapoznaliśmy się z analizą regulaminów konkursu o tytuł najlepszego sportowca 

gminy i regulaminów stypendialnych. Następnie zaopiniowaliśmy projekt uchwały  

w sprawie opiekuna Młodzieżowej Rady Gminy Pawłowice. Następny punkt to 

zaopiniowaliśmy projekt uchwały w sprawie udzielania pomocy finansowej w postaci dotacji 

celowej dla miasta Bielsko-Biała na dofinansowanie działalności Ośrodka przeciwdziałania 

problemom alkoholowym w Bielsku-Białej. Ostatni punkt to był Program profilaktyki 

zdrowotnej na rok 2022. Dziękuję. 

PRZEWODNICZĄCY RADY GMINY DAMIAN HERMAN 

Dziękuję bardzo. Pan Krzysztof Woryna, przewodniczący Komisji Rewizyjnej. 

PRZEWODNICZĄCY KOMISJI REWIZYJNEJ KRZYSZTOF WORYNA 

W okresie międzysesyjnym Komisja Rewizyjna nie odbyła żadnego posiedzenia. Dziękuję. 

PRZEWODNICZĄCY RADY GMINY DAMIAN HERMAN 

I pana Tomasza Żukowskiego przewodniczącego Komisji Skarg, wniosków i petycji. 

PRZEWODNICZĄCY KOMISJI SKARG WNIOSKÓW I PETYCJI TOMASZ ŻUCHOWSKI 

W okresie międzysesyjnym komisja nie odbyła żadnego posiedzenia. Dziękuję. 

PRZEWODNICZĄCY RADY GMINY DAMIAN HERMAN 

Dziękuję bardzo. W związku z tym przystępujemy do rozpatrywania zasadniczych punktów 

dzisiejszej sesji. Materiały i projekty uchwał były omawiane na posiedzeniach Komisji 

Gospodarki i Mienia Komunalnego wraz z Komisją Działalności Społecznej w dniu 18 

stycznia. Projekty uchwał radni mają udostępnione na tabletach a mieszkańcy mają je 

widoczne w BIP-ie.  

Ad.7 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej gminy Pawłowice 

na lata 2022 - 2028. Projekt uchwały został również pozytywnie zaopiniowany przez 

Komisję Gospodarki i Mienia Komunalnego 6 głosów za przy 3 głosach wstrzymujących  

i Komisję Działalności Społecznej 5 głosów za i 1 głosie wstrzymującym. Czy ktoś chciałby 
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zabrać głos w dyskusji. W związku z tym przechodzimy do głosowania nad podjęciem 

uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej gminy Pawłowice na lata 

2022 - 2028.  

Uchwała nr XXXIV/352/2022 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Pawłowice na lata 2022-2028 została podjęta 14 głosami za. 

Uchwała stanowi zał. nr 3 do protokołu.  

Wyniki imienne: 

ZA (14) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Janusz 

Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, Karolina Szymaniec-

Mlicka, Kamil Wawrzyczek, Krzysztof Woryna, Tomasz Żuchowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Andrzej Szaweł 

Ad.8 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian uchwały nr XXXIII/337/2021 Rady Gminy Pawłowice  

w sprawie uchwalenia budżetu gminy Pawłowice na rok 2022. Projekt uchwały został 

pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Mienia Komunalnego 6 głosów za i 3 

głosy wstrzymujące się i Komisję Działalności Społecznej 5 głosów za i 1 głosie 

wstrzymującym. Czy ktoś chciałby zabrać głos. Poproszę pana Krzysztofa Worynę. 

PRZEWODNICZĄCY KOMISJI REWIZYJNEJ KRZYSZTOF WORYNA 

Dziękuję. Miałbym pytanie do Kierownika Referatu Inwestycji. Z czego wynika podniesienie 

o 184 tysiące wydatków majątkowych nazwanych Budowa wodnego placu zabaw na terenie 

Osiedla Pawłowice. 

PRZEWODNICZĄCY RADY GMINY DAMIAN HERMAN 

Czy ewentualnie Pan Wójt może powiedzieć w tej sprawie. 

PRZEWODNICZĄCY KOMISJI REWIZYJNEJ KRZYSZTOF WORYNA 

Jeśli nie mamy kierownika. 

PRZEWODNICZĄCY RADY GMINY DAMIAN HERMAN 

Poproszę. 

WÓJT GMINY PAWŁOWICE FRANCISZEK DZIENDZIEL 

W trakcie rozstrzygania jest przetarg na wykonanie wodnego placu zabaw. Oferta, która 

uzyskała opinię wstępnie pozytywną jest na kwotę 3 087 000 zł. W związku z tym, że 

mamy w budżecie kwotę 3 000 000 zł, aby podpisać tą umowę musimy mieć kwotę wyższą 

niż przewidzianą w tej chwili w naszym budżecie. Oczywiście zawsze potrzebna jest jakaś 

rezerwa na nieprzewidziane roboty w trakcie wykonania, stąd też o tą kwotę proponujemy 

zwiększyć budżet na to zadanie, żeby można było zawrzeć umowę z wykonawcą. Dziękuję. 

PRZEWODNICZĄCY RADY GMINY DAMIAN HERMAN 

Dziękuję. 

PRZEWODNICZĄCY KOMISJI REWIZYJNEJ KRZYSZTOF WORYNA 
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Czyli różnica z kosztorysu wynika z tego że po prostu podniesione są koszty jakieś tam, 

tak? Bo mieliśmy kosztorys na budowę tego wodnego placu zabaw i teraz dokładamy znowu 

do tego. To jest zmiana po prostu cen na rynku? 

WÓJT GMINY PAWŁOWICE FRANCISZEK DZIENDZIEL 

Takie oferty wpłynęły. One są niezależne od kosztorysu inwestorskiego. W pierwotnej 

wersji pamiętamy unieważniony był przetarg na 3 200 000. W tej chwili ta oferta jest 

korzystniejsza. Pozostałe oferty były wyższe czyli 3 500 000 i 5 400 000 zł. Dziękuję. 

PRZEWODNICZĄCY KOMISJI REWIZYJNEJ KRZYSZTOF WORYNA 

Dziękuję. 

PRZEWODNICZĄCY RADY GMINY DAMIAN HERMAN 

Dziękuję bardzo. W takim razie jeżeli nikt więcej nie chce zabrać głosu. Proszę bardzo. 

RADNY ANDRZEJ SZAWEŁ 

Teraz jest ostateczna cena tego placu wodnego, czy jeszcze możemy się spodziewać 

ewentualnie w trakcie wykonania, że te ceny pójdą do góry. 

WÓJT GMINY PAWŁOWICE FRANCISZEK DZIENDZIEL 

Cena z przetargu jest ostateczna. Chyba że w trakcie realizacji dodatkowe roboty będą 

niezbędne, stąd też tam minimalna rezerwa. Natomiast będzie pewność w tym momencie 

kiedy firma podpisze umowę. Jeżeli nie podpisze umowy, a też się takie przypadki zdarzały, 

wtedy druga oferta z przetargu wchodzi w rachubę. Dziękuję. 

RADNY ANDRZEJ SZAWEŁ 

Dziękuję 

 

PRZEWODNICZĄCY RADY GMINY DAMIAN HERMAN 

Dziękuję bardzo. W takim razie możemy zdaje się przechodzić do głosowania nad 

podjęciem uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXXIII/337/2021 Rady Gminy Pawłowice 

w sprawie uchwalenia budżetu gminy Pawłowice na rok 2022.  

Uchwała nr XXXIV/353/2022 uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 

XXXIII/337/2021 Rady Gminy Pawłowice w sprawie uchwalenia budżetu gminy 

Pawłowice na 2022 rok została podjęta 14 głosami za. Uchwała stanowi zał. nr 4  

do protokołu.  

Wyniki imienne: 

ZA (14) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Janusz 

Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, Karolina Szymaniec-

Mlicka, Kamil Wawrzyczek, Krzysztof Woryna, Tomasz Żuchowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Andrzej Szaweł 

Ad.9 

Podjęcie uchwały w sprawie przekazania środków finansowych dla Policji. Projekt uchwały 

uzyskał pozytywną opinię Komisji Gospodarki i Mienia Komunalnego 6 głosów za i 3 głosy 

przeciw, Komisji Działalności Społecznej 4 głosy za, 2 głosy wstrzymujące. Czy ktoś 
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chciałby zabrać głos w tym punkcie. W związku z tym przechodzimy do głosowania nad 

podjęciem uchwały w sprawie przekazania środków finansowych dla policji.  

Uchwała nr XXXIV/354/2022 uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 

XXXIII/337/2021 Rady Gminy Pawłowice w sprawie uchwalenia budżetu gminy 

Pawłowice na 2022 rok została podjęta 14 głosami za. Uchwała stanowi zał. nr 5  

do protokołu.  

Wyniki imienne: 

ZA (14) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Irena Grabowska, Janusz Harazin, Damian 

Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, Andrzej Szaweł, Karolina Szymaniec-Mlicka, 

Kamil Wawrzyczek, Krzysztof Woryna, Tomasz Żuchowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Piotr Fojcik 

 

Ad.10 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków 

Ochotniczych Straży Pożarnych. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez 

Komisję Gospodarki i Mienia Komunalnego 6 głosów za, i 3 głosy wstrzymujące się oraz 

Komisję Działalności Społecznej 5 głosów za i 1 głos wstrzymujący. Czy ktoś chciałby 

zabrać głos. Nie widzę, w takim razie przechodzimy do głosowania nad podjęciem uchwały 

w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków Ochotniczych Straży 

Pożarnych. 

Uchwała nr XXXIV/355/2022 uchwały w sprawie ustalenia wysokości 

ekwiwalentu pieniężnego dla członków Ochotniczych Straży Pożarnych została 

podjęta 15 głosami za. Uchwała stanowi zał. nr 6  do protokołu.  

Wyniki imienne: 

ZA (15) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Janusz 

Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, Andrzej Szaweł, Karolina 

Szymaniec-Mlicka, Kamil Wawrzyczek, Krzysztof Woryna, Tomasz Żuchowski 

 

Ad.11 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w postaci dotacji celowej dla 

Miasta Bielsko-Białej na dofinansowanie działalności ośrodka przeciwdziałania problemom 

alkoholowym w Bielska-Białej. Uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 

Działalności Społecznej 6 głosów za. Ktoś miałby ochotę w tym punkcie zabrać głos.  

W związku z tym przechodzimy do głosowania na podjęciem uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej w postaci dotacji celowej dla Miasta Bielsko-Białej na dofinansowanie 

działalności ośrodka przeciwdziałania problemom alkoholowym w Bielsku-Białej.  

Uchwała nr XXXIV/356/2022 uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

w postaci dotacji celowej dla Miasta Bielska-Białej na dofinansowanie 

działalności Ośrodka Przeciwdziałania Problemom Alkoholowym w Bielsku-Białej 

została podjęta 14 głosami za. Uchwała stanowi zał. nr 7  do protokołu.  

Wyniki imienne: 

ZA (14) Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Janusz Harazin, Damian 

Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, Andrzej Szaweł, Karolina Szymaniec-Mlicka, 

Kamil Wawrzyczek, Krzysztof Woryna, Tomasz Żuchowski 

PRZECIW (1) Grzegorz Cyrulik 

 

Ad.12 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pszczyńskiemu  

na letnie utrzymanie dróg powiatowych na terenie gminy Pawłowice w zakresie koszenia 

poboczy. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki  
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i Mienia Komunalnego 7 głosów za i 2 głosy wstrzymujące oraz Komisję Działalności 

Społecznej 6 głosów za. Ktoś ma ochotę w tej sprawie zabrać głos. W związku z tym 

przechodzimy do głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Pszczyńskiemu.  

Uchwała nr XXXIV/357/2022 uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Pszczyńskiemu została podjęta 15 głosami za.  

Uchwała stanowi zał. nr 8  do protokołu.  

Wyniki imienne: 

ZA (15) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Janusz 

Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, Andrzej Szaweł, Karolina 

Szymaniec-Mlicka, Kamil Wawrzyczek, Krzysztof Woryna, Tomasz Żuchowski 

 

Ad.13 

Podjęcie uchwały w sprawie przejęcia zadania z zakresu właściwości Powiatu Pszczyńskiego 

(letnie utrzymanie dróg powiatowych na terenie gminy Pawłowice w zakresie koszenia 

poboczy). Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki  

i Mienia Komunalnego 7 głosów za i 2 głosów wstrzymujących oraz Komisję Działalności 

Społecznej przy 6 głosach za. Ktoś chciałby podjąć dyskusję w tym temacie. W związku  

z tym przechodzimy do głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie przyjęcia zadania  

z zakresu właściwości Powiatu Pszczyńskiego.  

Uchwała nr XXXIV/358/2022 uchwały w sprawie przejęcia zadania z zakresu 

właściwości Powiatu Pszczyńskiego została podjęta 15 głosami za.  

Uchwała stanowi zał. nr 9  do protokołu.  

Wyniki imienne: 

ZA (15) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Janusz 

Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, Andrzej Szaweł, Karolina 

Szymaniec-Mlicka, Kamil Wawrzyczek, Krzysztof Woryna, Tomasz Żuchowski 

 

Ad.14 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XVI/164/2020 Rady Gminy Pawłowice  

z dnia 8 maja 2020 roku w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w 

zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości  

i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości 

opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Projekt uchwały został pozytywnie 

zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Mienia Komunalnego 9 głosów za i Komisję 

Działalności Społecznej 6 głosów za. Czy ktoś chciałby zabrać głos w tym punkcie.  

W związku z tym przychodzimy do głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie zmiany 

uchwały nr XVI/164/2020 Rady Gminy Pawłowice z dnia 8 maja 2020 roku szczegółowego 

sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych  

od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną 

przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi.  

Uchwała nr XXXIV/359/2022 uchwały w sprawie przejęcia zadania z zakresu 

właściwości Powiatu Pszczyńskiego została podjęta 15 głosami za.  

Uchwała stanowi zał. nr 10  do protokołu.  

Wyniki imienne: 

ZA (15) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Janusz 

Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, Andrzej Szaweł, Karolina 

Szymaniec-Mlicka, Kamil Wawrzyczek, Krzysztof Woryna, Tomasz Żuchowski 
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Ad.15 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet oraz zwrotu kosztów podróży 

służbowych radnych i sołtysów Gminy Pawłowice. Projekt uchwały został zaopiniowany 

przez Komisję Gospodarki i Mienia Komunalnego 5 głosów za, 3 głosy przeciw  

1 wstrzymujący oraz Komisję Działalności Społecznej 2 głosy za 2 przeciw i 2 głosy 

wstrzymujące. Czy ktoś chciałby zabrać głos w dyskusji. W związku z tym przechodzimy 

do głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet oraz zwrotu 

kosztów podróży służbowych radnych i sołtysów Gminy Pawłowice. Przepraszam bardzo, 

pomyliłem się w głosowaniu. Jako największy oponent zdaje się zagłosowałem tutaj za. 

Generalnie oświadczam, że głosowałbym przeciw, ale to i tak by nic nie zmieniło. Czy 

możemy prosić o reasumpcję, bo jest to dla mnie dosyć istotne. Jeszcze raz bardzo 

przepraszam za zamieszanie. W związku z tym, czy znajdę 5 radnych poprosiłbym wówczas 

o reasumpcję głosowania.  

RADCA PRAWNY BARTOSZ OSTROWSKI 

W związku z tym, że powtórka głosowania nie wpłynie na wynik, nie ma sensu 

przeprowadzać ponownego głosowania. 

PRZEWODNICZĄCY RADY GMINY DAMIAN HERMAN 

Dobrze, także proszę o zapisanie w protokole, że się pomyliłem podczas głosowania. 

Uchwała nr XXXIV/360/2022 uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet oraz 

zwrotu kosztów podróży służbowych radnych i sołtysów Gminy Pawłowice 

została podjęta 9 głosami za.  

Uchwała stanowi zał. nr 11  do protokołu.  

Wyniki imienne: 

ZA (9) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Janusz Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk 

Opacki, Bogusława Pietrek, Andrzej Szaweł, Kamil Wawrzyczek 

PRZECIW (4) Piotr Fojcik, Karolina Szymaniec-Mlicka, Krzysztof Woryna, Tomasz Żuchowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Zbigniew Dusza, Irena Grabowska 

 

Ad.16 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów najmu  

i dzierżawy zawartych na czas oznaczony do 3 lat. Projekt uchwały został pozytywnie 

zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Mienia Komunalnego 7 głosów za i 2 głosy 

wstrzymujące. Czy ktoś chciałby zabrać głos w dyskusji. W związku z tym przechodzimy 

do głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych 

umów najmu i dzierżawy zawartych na czas oznaczony do 3 lat.  

Uchwała nr XXXIV/361/2022 uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

kolejnych umów najmu i dzierżawy zawartych na czas oznaczony do 3 lat została 

podjęta 14 głosami za.  

Uchwała stanowi zał. nr 12  do protokołu.  

Wyniki imienne: 

ZA (14) Grzegorz Cyrulik, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Janusz Harazin, Damian 

Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, Andrzej Szaweł, Karolina Szymaniec-Mlicka, 

Kamil Wawrzyczek, Krzysztof Woryna, Tomasz Żuchowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Dariusz Czakon 
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Ad.17 

Podjęcie uchwały w sprawie opiekuna Młodzieżowej Rady Gminy Pawłowice. Projekt 

uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Działalności Społecznej 6 głosów 

za. Czy ktoś chciałby zabrać głos w tej sprawie. Poproszę Panią Karolinę Szymaniec-Mlicką. 

PRZEWODNICZĄCA KOMISJI GOSPODARKI I MIENIA KOMUNALNEGO KAROLINA 

SZYMANIEC-MLICKA 

Ja miałam przyjemność poznać panią Monikę Klyszcz - Kaczmarek, która tu jest wskazana 

jako opiekun Młodzieżowej Rady Gminy i chciałabym korzystając z okazji podziękować jej 

za zaangażowanie i za to co robi z naszą młodzieżą, dla naszej młodzieży i dla naszej 

gminy. Także w tym miejscu chciałam serdecznie podziękować pani Monice  

za zaangażowanie. 

PRZEWODNICZĄCY RADY GMINY DAMIAN HERMAN 

Dziękuję bardzo. Bez dwóch zdań, bardzo duże zaangażowanie. W związku z tym 

przechodzimy do głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie opiekuna Młodzieżowej 

Rady Gminy Pawłowice.  

Uchwała nr XXXIV/362/2022 uchwały w sprawie opiekuna Młodzieżowej Rady 

Gminy Pawłowice została podjęta 13 głosami za.  

Uchwała stanowi zał. nr 13  do protokołu.  

Wyniki imienne: 

ZA (13) Grzegorz Cyrulik, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Janusz Harazin, Damian 

Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, Andrzej Szaweł, Karolina Szymaniec-Mlicka, 

Kamil Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Dariusz Czakon, Krzysztof Woryna 

 

Ad.18 

Informacje Pana Wójta i Przewodniczącego Rady.  

WÓJT GMINY PAWŁOWICE FRANCISZEK DZIENDZIEL 

Dziękuję, nie mam żadnych informacji. 

PRZEWODNICZĄCY RADY GMINY DAMIAN HERMAN 

Dziękuję, ja również nie mam. W związku z tym przechodzimy do punktu 19. 

Ad.19 

Wolne głosy i wnioski.  

RADNY ANDRZEJ SZAWEŁ 

Proszę Państwa ja już tą sprawę poruszałem ostatnio na komisji. Nie mam tu żadnych 

pretensji do gminy, do Pana Wójta. Chodzi mi konkretnie proszę Państwa o oświetlenie, 

które zostało wspomniane przez Panią Wicewójt w sprawozdaniu. Nie chcę się z tym 

zgodzić, mieszkańcy tak samo. Wiem, że przepisy są przepisami, ale jak można wstawiać 

lampy w miejscach gdzie sobie Dyrekcja Dróg Krajowych znaczy, nie porozumiewając się 

ani z gminą, ani z sołtysami tych miejscowości. Od uznali sobie, że tam jest przystanek  

i tam mają być oświetlenia. W Warszowicach dzisiaj liczyłem te lampy, tam jest 14 lamp 

naprzeciw przystanku z jednej, z drugiej strony, gdzie uczęszcza przez te przejście na dobę 

może pięć, sześć osób, a w miejscach, gdzie dochodzi do wypadków, kolizji to jest 



 

14 
 

skrzyżowanie ulicy Boryńskiej z Pszczyńską na światłach, ulicy Łąkowej z ulicą Stawową, 

gdzie jest ciemno, jest tylko jedna lampka, gdzie przechodzi setki osób i dzieci do szkoły, 

do kościoła i tak dalej. Bardzo bym prosił Panie Wójcie, może jeszcze Pan raz napisze do 

tej Dyrekcji Dróg Krajowych. Ja też spróbuję dalej działać w tej sprawie żeby oświetlili te 

skrzyżowania, bo znowu będziemy czekać lata, tak jak czekamy na ten radar, już ósmy 

rok. I mimo moich pism, mimo ponad 200 podpisów mieszkańców, odpowiedź jest jedna 

nie, nie i nie. Dziękuję. 

PRZEWODNICZĄCY RADY GMINY DAMIAN HERMAN 

Dziękuję bardzo. Czy Pan Wójt chce coś w tej kwestii? 

WÓJT GMINY PAWŁOWICE FRANCISZEK DZIENDZIEL 

Mieszkańcy na pewno są zainteresowani tym, aby były doświetlone nasze przejścia, 

szczególnie na drogach wojewódzkich, krajowych, ale i też powiatowych. Wypadki, które 

się zdarzają są najczęściej właśnie na tych przejściach. Przystanek autobusowy  

w Warszowicach był kiedyś wnioskowany przez mieszkańców. Ja nie będę dzisiaj zabierał 

głosu, dyskutował, czy on jest potrzebny, ile osób wsiada, ale to było na potrzeby 

mieszkańców sołectwa Warszowice. W Pawłowicach podobnie, przejście dla pieszych na 

wysokości Autoszyb zostało doświetlone. Wniosek w gminie Pawłowice był o doświetlenie, 

wszystkich przejść, nie tylko tutaj przez Generalną Dyrekcję na drodze krajowej, ale  

i wojewódzkiej. Tak jak się to skończyło w Golasowicach, gdzie wszyscy przytaknęli  

i Zarząd Dróg Wojewódzkich, Powiatowych, a skończyło się na tym że gmina musiała 

wykonać projekt. Warunki narzucono jej takie, a nie inne i nie Panie radny Szaweł nie 7, 

ale dużo więcej tam lamp jeszcze musiało powstać, w związku z tym jeżeli my będziemy 

wnioskowali, a sami znowu będziemy budowali, to te warunki jeszcze bardziej 

rygorystyczne będą. Dlatego ponawiamy wniosek. Dobrze, że na razie pierwsze dwa 

przejścia zostały doświetlone przez tą drogę szybkiego ruchu. Sygnalizacja świetlna, 

również żeśmy sami doświetlili. Też wiemy ile to kosztowało. Kosztowało nas to grubo 

ponad pół miliona złotych. Także będziemy jak najbardziej wnioskowali, a tutaj Generalna 

wyjaśniła że na ten moment tylko tam gdzie są przejścia dla pieszych, w rejonie 

przystanków autobusowych. Mam nadzieję, że będą następne a my swoją drogą będziemy 

to wspomagali ewentualnie z naszych dróg, które przecinają tą drogę krajową. Dziękuję 

bardzo. 

RADNY ANDRZEJ SZAWEŁ 

Panie Wójtcie ad vocem, to nie chodzi o to. Tam są właśnie przejścia dla pieszych. Jakby 

tam nie było przejść dla pieszych to bym się nie wypowiadał w ten sposób i przechodzą 

tam setki ludzi, a nie tutaj zgadza się, tutaj gdzie przechodzi kilka osób. A tam setki ludzi 

przechodzi i są tam kolizje, wypadki, a w tym miejscu co są zabudowane nie było ani 

jednego. Może tutaj koło Autoszyby było kiedyś jakieś zdarzenie, a to co ja pamiętam to 

w tym miejscu co zabudowane są te 15 lamp nie ma, nie było tam nigdy żadnego, żadnej 

kolizji. A tu na skrzyżowaniu, z resztą policja wie doskonale ile tam jest zdarzeń, mimo że 

tam są światła i na przejściu tam poniżej. O to mi właśnie chodzi. To nie jest, że to nie jest 

na przejściach. To jest właśnie na przejściach, żeby doświetlić to. Dziękuję. 

PRZEWODNICZĄCY RADY GMINY DAMIAN HERMAN 

Dziękuję bardzo. 
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WÓJT GMINY PAWŁOWICE FRANCISZEK DZIENDZIEL 

Panie radny oświetlone były w tej chwili przejścia dla pieszych, tam gdzie są przystanki 

autobusowe. O kolejne wnioskujemy. Natomiast w Warszowicach, gdzie jest przystanek 

autobusowy, 100 m dalej jest przejście dla pieszych z sygnalizacją świetlną, jest 

oświetlone. Dziękuję. 

PRZEWODNICZĄCY RADY GMINY DAMIAN HERMAN 

Dziękuję. Bez dwóch zdań jest to sytuacja trochę bezsensowna. No ale, mam nadzieję że 

kiedyś to w końcu zmienimy. Pan Grzegorz Cyrulik poproszę. 

WICEPRZEWODNICZĄCY RADY GMINY GRZEGORZ CYRULIK 

Ja też tylko króciutko Panie Andrzeju. Dobrze, że to wybrzmiało dzisiaj na sesji, bo 

mieszkańcy sobie myślą, że to Wójt, że Rada Gminy gdzieś tam kontaktuje się z Generalną 

Dyrekcją i że my sobie wymyślamy te oświetlenia w tych miejscach. Dobrze, że to 

wybrzmiało, bo z Generalnej Dyrekcji nikt się nie kontaktuje z gminą, z sołtysami,  

z radnymi, tylko przejadą przez wieś, popatrzą, tu by pasowało, tu by pasowało, 

wstawiamy, oświetlamy. Ma Pan rację tam mało ludzi chodzi, ale przejście będzie 

oświetlone tak jak Pan Wójt mówi. Trzeba się starać o następne przyjście żeby to oświetlili, 

bo tam naprawdę dużo jeżdżę w kierunku Żor i aż się prosi żeby tam było oświetlone. Tam 

jest ciemno, dziwię się że tam jeszcze mieszkańcy nie giną, bo wiem jak było  

w Pawłowicach koło źródełka. Też się latami staraliśmy. Teraz jest bezpiecznie, nie ma 

wypadków, także trzeba działać i dobrze, że to wybrzmiało na sesji Panie Andrzeju. Jeszcze 

jedna sprawa, chciałem podziękować w imieniu moim i sołtysów za inicjatywę 

uchwałodawczą, którą podjął klub radnych w imieniu pana Andrzeja. Dziękuję bardzo. 

PRZEWODNICZĄCY RADY GMINY DAMIAN HERMAN 

Dziękuję bardzo. W związku z tym że zakończyliśmy wolne głosy i wnioski przechodzimy 

do punktu 20, czyli zakończenie obrad.  

Ad.20 

Zamykam XXXIV sesję Rady Gminy Pawłowice w obecnej kadencji, a pierwszą w tym roku. 

Dziękuję wszystkim. 


